
Dz-07.0021.12.2022 

Protokół nr 49/2022 

z XLIX sesji Rady Dzielnicy VII Zwierzyniec 
odbytej 13 grudnia 2022 r. przy ul. Prusa 18 w Krakowie 

 
Sesję prowadził Przewodniczący Rady i Zarządu Dzielnicy VII Zwierzyniec Szczęsny 
Filipiak. Wzięli w niej udział członkowie Rady Dzielnicy VII według załączonej listy 
obecności oraz zaproszeni goście. Obrady odbyły się w siedzibie Rady Dzielnicy VII przy 
ul. Prusa 18 w Krakowie. 

Ad. 1. 

O godzinie 18.00, po przywitaniu zebranych oraz po stwierdzeniu obecności 17 członków 
Rady, co wobec składu Rady liczącego 21 osób stanowi kworum wystarczające do 
podejmowania prawomocnych uchwał, przewodniczący otworzył XLIX sesję Rady Dzielnicy 
VII Zwierzyniec. 

Ad. 2. 

Przewodniczący przedstawił projekt porządku obrad, informując, że wpłynęły cztery wnioski 
podpisane przez 1/2 składu Rady, o wprowadzenie projektów uchwał do porządku obrad sesji 
z odstąpieniem od wymogu określonego w par. 27 ust. 3 i 5 Statutu Dzielnicy VII 
Zwierzyniec. 

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wydania opinii do 
projektu przebudowy ul. Piastowskiej (druk nr 484) został przyjęty jednomyślnie – 
17 głosami za. 

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wydania opinii do 
projektu stałej organizacji ruchu obejmującego ulice: Borowego, Korzeniowskiego, Odyńca, 
Romera, Słonecznikową, Emaus i Tondosa (druk nr 485) został przyjęty jednomyślnie – 17 
głosami za. 

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wydania opinii do 
projektu stałej organizacji ruchu obejmującego ulice: Robla, Wyrwy-Furgalskiego, Pększyca-
Grudzińskiego, Złotą, Strzelnica i Emaus (druk nr 486) został przyjęty jednomyślnie – 17 
głosami za. 

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wniosku o zmianę 
tymczasowej organizacji komunikacji miejskiej w związku z V etapem przebudowy 
ul. Królowej Jadwigi (druk nr 487) został przyjęty jednomyślnie – 18 głosami za.  

Nie zgłoszono żadnych innych wniosków o uzupełnienie porządku obrad. 

Zgodnie z zapisami Statutu Dzielnicy projekt porządku obrad wraz z wprowadzonymi 
zmianami stanowi porządek obrad sesji. 

Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie projektu porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji Rady Dzielnicy odbytej w dniu 22 listopada 2022 r. 

4. Wystąpienie zaproszonych gości w kontekście przeprowadzanej przez UMK ankiety 
dotyczącej możliwości ograniczenia nocnej sprzedaży alkoholu na terenie gminy 
Kraków. 



5. Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Dzielnicy VII Zwierzyniec do 
wydawania opinii i występowania z wnioskami, o których mowa w § 3 pkt 3 i 4 Statutu 
Dzielnicy VII na okres od 1 stycznia do końca 8. kadencji Rady Dzielnicy VII – 
projektodawca Zarząd (druk nr 483, referuje Szczęsny Filipiak). 

6. Projekt uchwały w sprawie wydania opinii do projektu przebudowy ul. Piastowskiej – 
projektodawca Grupa Radnych (druk nr 484, referuje Tomasz jakubowski) 

7. Projekt uchwały w sprawie wydania opinii do projektu stałej organizacji ruchu 
obejmującego ulice: Borowego, Korzeniowskiego, Odyńca, Romera, Słonecznikową, 
Emaus i Tondosa – projektodawca Grupa Radnych (druk nr 485, referuje Szczęsny 
Filipiak). 

8. Projekt uchwały w sprawie wydania opinii do projektu stałej organizacji ruchu 
obejmującego ulice: Robla, Wyrwy-Furgalskiego, Pększyca-Grudzińskiego, Złotą, 
Strzelnica i Emaus – projektodawca Grupa Radnych (druk nr 486, referuje Szczęsny 
Filipiak). 

9. Projekt uchwały w sprawie wniosku o zmianę tymczasowej organizacji komunikacji 
miejskiej w związku z V etapem przebudowy ul. Królowej Jadwigi – projektodawca 
Grupa Radnych (druk nr 487, referuje Tomasz Jakubowski). 

10. Oświadczenia i komunikaty. 

W trakcie ustalania porządku obrad na salę przybył radny Grzegorz Bała. 

Ad 3. 

Przewodniczący Szczęsny Filipiak poinformował, że do protokołu z XLVIII sesji Rady 
Dzielnicy VII, odbytej w dniu 22 listopada 2022 roku nie zgłoszono wniosków 
o sprostowanie, co jest równoznaczne z ich przyjęciem. 

Ad 4. 

W związku z przeprowadzaną przez Urząd Miasta Krakowa ankietą dotyczącą możliwości 
ograniczenia nocnej sprzedaży alkoholu w sklepach na terenie gminy Kraków, mieszkanka 
dzielnicy aktywnie zaangażowana w walkę ze skutkami nadużywania alkoholu, zwróciła się 
do przewodniczącego Rady Dzielnicy o umożliwienie przedstawienia na sesji Rady Dzielnicy 
argumentów za wprowadzeniem takiego zakazu. Z jej inicjatywy na sesję zaproszony został 
również Dyrektor Miejskiego Centrum Profilaktyki Uzależnień w Krakowie. 

Wśród argumentów przedstawionych radnym przez mieszkankę znalazły się m. in.: koszty 
ponoszone przez państwo i samorząd krakowski na działania związane z profilaktyką oraz 
skutkami nadużywania alkoholu, dane dotyczące zmniejszenia skali negatywnych zdarzeń 
pochodzące od gmin, które wprowadziły ograniczenia detalicznej nocnej sprzedaży alkoholu, 
jak również opinie policji z tychże gmin, z których wynika, że wprowadzony zakaz nie 
przyniósł skutku w postaci powstania nielegalnych miejsc sprzedaży alkoholu. Wyraziła ona 
również opinię, że postulowane ograniczenie przyniesie skutek w postaci istotnego 
zmniejszenia dostępności młodzieży do alkoholu, obecnie często nabywanego za 
pośrednictwem nieodpowiedzialnych dorosłych. 

Z kolei dyrektor MCPU w Krakowie przybliżył zebranym uwarunkowania prawne dotyczące 
możliwości wprowadzenia ograniczenia nocnej sprzedaży detalicznej alkoholu przez 
samorząd oraz – podobnie jak przedmówczyni – przytoczył dane pochodzące z gmin, 
w których ograniczenie obowiązuje, dotyczące znacznego ograniczenia liczby interwencji 
służb wzywanych do zdarzeń spowodowanych nadużyciem alkoholu, jak przewozy do izby 
wytrzeźwień czy przypadki przemocy w rodzinie. 



W dyskusji wzięli udział radni: Witold Górny, Szczęsny Filipiak, Krzysztof Jakubowski, 
Krzysztof Kwarciak, Maciej Tumidajski, jak również obecni na posiedzeniu mieszkańcy 
dzielnicy. 

Ad 5. 

Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Dzielnicy VII Zwierzyniec do wydawania 
opinii i występowania z wnioskami, o których mowa w § 3 pkt 3 i 4 Statutu Dzielnicy VII na 
okres od 1 stycznia do końca 8. kadencji Rady Dzielnicy VII wraz z autopoprawką zreferował 
w imieniu projektodawcy Szczęsny Filipiak. 

Zgodnie z autopoprawką w tytule uchwały oraz w § 1 uchwały po słowach: „1 stycznia” 
dopisuje się słowa: „2023 r.” , a w podstawie prawnej do uchwały w miejsce słów: t.j. Dz. U.” 
wpisuje się słowa: „Dz. Urz.”. 

Uchwała w sprawie upoważnienia Zarządu Dzielnicy VII Zwierzyniec do wydawania 
opinii i występowania z wnioskami, o których mowa w § 3 pkt 3 i 4 Statutu Dzielnicy VII 
na okres od 1 stycznia 2023 r. do końca 8. kadencji Rady Dzielnicy VII została uchwalona 
stosunkiem głosów: 16 za, 0 przeciw, 2 wstrzymujące się (Uchwała nr XLIX/472/2022). 

Ad 6. 

Projekt uchwały w sprawie wydania opinii do projektu przebudowy ul. Piastowskiej 
zreferował w imieniu projektodawcy Tomasz Jakubowski. 

W dyskusji głos zabrali: Krzysztof Kwarciak, Witold Górny, Szczęsny Filipiak, Julia mach, 
Marzena Garzeł, Tomasz Jakubowski, Marcin Kapusta, Marek Sikora, Krzysztof Jakubowski. 

Krzysztof Kwarciak zgłosił poprawkę do projektu uchwały, o treści: 

Pierwsze zdanie w § 1 otrzymuje następujące brzmienie: Opiniuje się negatywnie przedłożony 
projekt przebudowy ul. Piastowskiej i zgłasza się następujące zastrzeżenia: 

W § 1 usuwa się punkt „a” w dotychczasowym brzmieniu i dodaje się następujące pozycje na 
początku wyliczenia: 

a. Wnioskuje się o rezygnację z dodatkowego zieleńca, którego lokalizacja powoduje 
konieczność przesunięcia całego układu drogowego, co skutkowałoby wycinką kilkunastu 
dużych drzew. 

b. Wnioskuje się o montaż  balustrad wykonanych z przeźroczystego tworzywa, które 
separowałyby ścieżkę rowerową przy Błoniach od jezdni. 

c. Wnioskuje się o zachowanie obecnej szerokości jezdni. 

d. Wnioskuje się, aby w miarę możności zmienić lokalizację wyjazdów na teren Centrum 
Muzyki, żeby jak w najmniejszym stopniu kolidowały one z drzewami. 

e. Wnioskuje się wyznaczenie ,,okienek' dla drzew w chodniku tam, gdzie się nie da uniknąć 
kolizji i jest to możliwe. 

Dotychczasowe punktu otrzymują odpowiednio kolejne litery zgodnie z kolejnością 
alfabetyczną . 

W uzasadnieniu usuwa się drugi i trzeci akapit, a po pierwszym akapicie dodaje się 
następujący tekst: 

Realizacja zaproponowanej koncepcji będzie skutkowała wycinką około 20 wysokich drzew. 
Pod topór miałyby pójść nawet ponad 50-letnie dorodne okazy z rozłożystymi koronami, które 
mają duże znaczenie dla krajobrazu Błoń. Zielony zakątek po stronie Centrum Muzyki 
zostałby zupełnie spustoszony, a obecną bardzo charakterystyczną panoramę widokową 



można byłoby oglądać już tylko na starych fotografiach. Spory teren musiałby być 
wykarczowany, żeby wygospodarować miejsce pod szerszą jezdnię i zieleniec, który 
znajdowałby się pomiędzy ścieżką rowerową i pasem ruchu dla samochodów od strony Błoń. 

Rozumiemy potrzebę oddzielenia ścieżki rowerowej od jezdni. Wąski pasek trawy nie poprawi 
jednak znacząco bezpieczeństwa cyklistów, a dużo lepszy efekt można by uzyskać przy pomocy 
specjalnych balustrad. Na rynku są dostępne wykonane z przeźroczystego tworzywa 
przegrody charakteryzujące się dużą estetyką, których właściwości pozwalając przyjąć na 
siebie impet sporego uderzenia. Takie bariery mają szerokość około 15 centymetrów, więc 
zastosowanie rozwiązania nie zwiększyłoby znacząco obszaru zajętego przez pas drogowy.  

Szerokie ulice zachęcają kierowców do szybszej jazdy. Dlatego w centrach wielu europejskich 
miast celowo zawęża się arterie. Przez ulicę Piastowską przy Błoniach przechodzi dużo 
pieszych, więc szczególnie wskazane jest stosowanie rozwiązań służących uspakajaniu ruchu. 
Dlatego uważamy, że powinno się zachować obecną szerokość jezdni, która jest 
wystarczająca do funkcji jakie spełnia droga. 

Wobec braku dalszych zgłoszeń do dyskusji, przewodniczący poddał pod głosowanie 
poprawkę Krzysztofa Kwarciaka. 

Za poprawka oddano 1 głos, przeciw – 16, wstrzymujące się – 2. Poprawka nie uzyskała 
wymaganej większości, co oznacza jej odrzucenie. 

Uchwała w sprawie wydania opinii do projektu przebudowy ul. Piastowskiej została 
podjęta stosunkiem głosów: 16 za, 1 przeciw, 1 wstrzymujący się (Uchwała nr 
XLIX/473/2022). 

 

Ad 7. 

Projekt uchwały w sprawie wydania opinii do projektu stałej organizacji ruchu obejmującego 
ulice: Borowego, Korzeniowskiego, Odyńca, Romera, Słonecznikową, Emaus i Tondosa 
zreferował w imieniu projektodawcy Szczęsny Filipiak. Poinformował on również, że do 
projekt uchwały wpłynęła poprawka autorstwa Magdaleny Mardyły, następującej treści: 

W § 1 dopisuje się podpunkty: 

f) zastosowanie szykany na ul. Słonecznikowej przy skrzyżowaniu z ul. Królowej Jadwigi w 
odległości zapewniającej miejsce do oczekiwania pojazdu w celu wyminięcia się z pojazdem 
wyjeżdżającym z ulicy (na włączeniu do ul. Królowej Jadwigi), 

g) sugeruje się uzupełnienie znaku ograniczenia tonażu B-18 (3,5 t) w ciągu ul. Romera. 

W dyskusji głos zabrali: Julia Mach, Szczęsny Filipiak, Krzysztof Jakubowski, Tomasz 
Jakubowski, Magdalena Mardyła 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący podał pod głosowanie złożoną poprawkę. 

Poprawka została przyjęta stosunkiem głosów: 17 za, 1 przeciw 1 wstrzymujący się. 

Uchwała w sprawie wydania opinii do projektu stałej organizacji ruchu obejmującego 
ulice: Borowego, Korzeniowskiego, Odyńca, Romera, Słonecznikową, Emaus i Tondosa 
została podjęta stosunkiem głosów: 17 za, 1 przeciw, 1 wstrzymujący się (Uchwała nr 
XLIX/474/2022). 

Ad 8. 

Projekt uchwały w sprawie wydania opinii do projektu stałej organizacji ruchu obejmującego 
ulice: Robla, Wyrwy-Furgalskiego, Pększyca-Grudzińskiego, Złotą, Strzelnica i Emaus 



zreferował w imieniu projektodawcy Szczęsny Filipiak. Poinformował on również, że do 
projektu złożona została poprawka autorstwa Magdaleny Mardyły, następującej treści: 

W § 1 dopisuje się podpunkty: 

c) sugeruje się uzupełnienie znaku ograniczenia tonażu B-18 na ul. Robla, 

d) sugeruje się ujednolicenie znaków ograniczenia tonażu B-18 na ul. Wyrwy-Furgalskiego 
na 3,5 t. 

W dyskusji głos zabrali: Julia Mach, Szczęsny Filipiak, Krzysztof Kwarciak, Tomasz 
Jakubowski. 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący podał pod głosowanie złożoną poprawkę. 

Poprawka została przyjęta stosunkiem głosów: 17 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się. 

Uchwała w sprawie wydania opinii do projektu stałej organizacji ruchu obejmującego 
ulice: Robla, Wyrwy-Furgalskiego, Pększyca-Grudzińskiego, Złotą, Strzelnica i Emaus 
została podjęta stosunkiem głosów: 17 za, 1 przeciw, 0 wstrzymujących się (Uchwała nr 
XLIX/475/2022). 

Ad 9. 

Projekt uchwały w sprawie wniosku o zmianę tymczasowej organizacji komunikacji miejskiej 
w związku z V etapem przebudowy ul. Królowej Jadwigi zreferował w imieniu 
projektodawcy Szczęsny Filipiak. 

W dyskusji głos zabrali: Witold Górny, Julia Mach, Marzena Garzeł, Marek Sikora, Tomasz 
Jakubowski. 

Uchwała w sprawie wniosku o zmianę tymczasowej organizacji komunikacji miejskiej w 
związku z V etapem przebudowy ul. Królowej Jadwigi została podjęta jednomyślnie – 19 
głosami za (Uchwała nr XLIX/476/2022). 

Ad 10. 

Szczęsny Filipiak: 

 poinformował, że do Rady wpłynęła prośba z Wydziału Skarbu Miasta UMK o wydanie 
opinii w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej części działki przy ul. Junackiej; 
zwrócił się do radnych z tego rejonu o zgłaszanie ewentualnych uwag, na podstawie 
których zarząd przygotuje projekt uchwały na sesję styczniową, bądź podejmie uchwałę na 
podstawie upoważnienia, 

 poinformował o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obszaru „Balice I”, prosząc o przekazywanie 
ewentualnych uwag do biura rady do końca roku; w przypadku dużego zainteresowania 
radnych, odbędzie się spotkanie w tej sprawie, przed przygotowaniem przez Zarząd 
projektu uchwały w tej sprawie; zwrócił się do radnych z os. Olszanica o powiadomienie 
mieszkańców poprzez wywieszenie obwieszczenia na tablicach informacyjnych, 

 poinformował o zaplanowanym spotkaniu z przedstawicielami Muzeum Krakowa 
w sprawie włączenia się Dzielnicy w planowane przez tę instytucję przedsięwzięcie, 

 zwrócił się do radnych o potwierdzenie ewentualnego udziału w koncercie w Willi 
Decjusza 21 grudnia 2022 r., 

 złożył życzenia świąteczne wszystkim radym. 



Witold Górny poinformował, ze 21 grudnia br. o godz. 10.30 odbędzie się wizja terenowa na 
ul. Starowolskiej, w której weźmie udział projektant przebudowy ulicy; spotkanie będzie 
otwarte dla mieszkańców. 

Krzysztof Kwarciak zwrócił uwagę na „obcięcie” przez Miasto środków na program budowy 
chodników w 2023 r. z 6 do 3 mln zł ; zwrócił się di przewodniczącego o poruszenie tej 
sprawy na posiedzeniu Konwentu Przewodniczących Rad Dzielnic; Szczęsny Filipiak 
poinformował, ze posiedzenie Konwentu odbędzie się dopiero w styczniu przyszłego roku. 

Szczęsny Filipiak poinformował, że rozpoczęło się postepowanie administracyjne w sprawie 
wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla przebudowy ulic Kościuszki 
i Zwierzynieckiej; w dyskusji na wywołany temat głos zabrali: Witold Górny, Krzysztof 
Kwarciak. 

Jakub Markowski zapytał o rozwiązania zastosowane przez wykonawcę w trakcie remontu 
ul. Kałuży; Witold Górny stwierdził, że jest to zadanie realizowane ze środków na 
dofinansowanie organizacji igrzysk europejskich, i Rada Dzielnicy nie jest o nim 
informowana. 

Marcin Kapusta poruszył kwestię remontu ul. Włóczków u zbiegu z ul. Kościuszki. 
W odpowiedzi Witold Górny poinformował, że wspomniane zadanie znalazło się w poprawce 
radnego Andrzeja Hawranka do Budżetu Miasta i sprawa rozstrzygnie się po głosowaniu 
Rady Miasta. W dalszej dyskusji udział wzięli: Marcin Kapusta, Julia Mach, Szczęsny 
Filipiak 

Marzena Garzeł, w imieniu pani kierownik Klubu Kultury „Chełm” podziękowała radnym, 
którzy wzięli udział w obchodach jubileuszu  85-lecia klubu. 

 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący o godz. 19.52 zamknął sesję. 
 
 
Protokołowała:                                                                          Przewodniczący Rady i Zarządu  
                      Dzielnicy VII Zwierzyniec 
Grażyna Rojek  

                                  Szczęsny Filipiak 
 

 


